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Exploateringsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2022-03-24, § 7 

 

   
 

 Tid Torsdagen den 24 mars 2022 kl. 16.30 – 16.40 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justering Måndagen den 4 april 2022, §1-8, 11-19, 22, 25 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Torsdagen den 24 mars 2022, §§9-10, 20-21, 23-24, 26-27 

  

 

Johan Nilsson Anders Göransson 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Johan Nilsson (M) ordföranden  
  
Annika Elmlund (M)   
Bo Sundin (M)    
Arne Fredholm (M)   
Peter Backlund (L)   
Hampus Rubaszkin (MP)   
Susanne Wicklund (C)   
Anders Göransson (S)   
Ingela Edlund (S)   
Clara Lindblom (V)   
Jonathan Metzger (V)   
  

 Tjänstgörande ersättare: 
Oscar Karlsson (S) för Emilia Bjuggren (S) vice ordföranden 
Anders Edin (SD) för Peter Wallmark (SD)  

 
Ersättare: 
Niklas Sandstedt (M)     
Bo Fellström (M)   
Fredrik Sand (M)   
Joakim Rönnbäck (L)   
Ylva M Larsson (MP)   
Maurice Forslund (KD)     
Andreas Lind (S)   
Tim Schnoor (V)  §§1-15, 17-27   
Catharina Gabrielsson (V)     

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Johan Castwall, Ann-Charlotte Bergqvist, Göran 

Carlberg, Elinor Eklind Forslin, Lena Holm, Anders Johnson, Sara Lundén 

och Kerstin Thörner samt borgarrådssekreteraren Daniel Carlsson-Mård. 

 

 

 § 7 
Strategi för idrottsanläggningar 2022-2026. Svar på 
remiss  
Dnr E2022-00327 
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Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets 

förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden godkänner kontorets tjänsteutlåtande 

som svar på remissen.  

Handlingar i ärendet 
Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 3 mars 2022. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Johan Nilsson m.fl. (M), Peter Backlund (L), 

Hampus Rubaszkin (MP), Susanne Wicklund (C) Anders 

Göransson m.fl. (S) och Anders Edin (SD) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Clara Lindblom m.fl. (V) föreslår att exploateringsnämnden 

delvis bifaller kontorets yttrande, samt att därutöver anföra 

följande:  

 

Vänsterpartiet välkomnar att idrottsnämnden tagit fram ett 

förslag till strategi för idrottsanläggningar 2022-2026 och 

noterar att strategin bekräftar det väl kända underskottet på 

idrottsanläggningar i staden. Det är därför utmärkt att 

behoven av olika typer av anläggningar i stadens 13 

stadsdelsområden har konkretiserats, så att nya investeringar 

kan styras mot en jämlikare och jämställdare fördelning i 

staden. Strategin bör därför kunna bli ett stöd i arbetet med 

socialt värdeskapande stadsutveckling för att nå en socialt 

hållbar stad. 

 

Inte oväntat framgår att ökade medel behöver avsättas och 

lämpliga platser hittas för att bygga de nya anläggningar som 

det finns behov av. Detta är i linje med vår politik, där vi 

förutom utökade ekonomiska satsningar föreslagit en rad 

olika åtgärder för att öka investeringarna och göra dessa mer 

jämlikt fördelade i staden. Vi har exempelvis motionerat om 

öronmärkning av en andel i budgeten i exploateringsprojekt 

för investeringar i idrottsytor på strategiska platser i staden, 

framtagande av en rörelsefaktor för att säkerställa god tillgång 

på idrotts- och lekytor i alla delar av staden samt utlysning av 

en arkitekttävling för att identifiera innovativa platser för att 

skapa ytor för idrott, lek, och fysisk aktivitet i tättbebyggda 

områden. 

 

När det gäller specialanläggningar instämmer vi i behovet att 

studera frågan vidare regionalt, då vi ser ett stort behov av 
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regional samplanering och har föreslagit att staden ska utreda 

möjligheten att skapa ett kommungemensamt 

idrottsfastighetsbolag i länet. Vidare är det bra att strategin 

slår fast att satsningar på special- och 

evenemangsanläggningar inte ska genomföras på bekostnad 

av anläggningar för barn- och ungdomsidrotten. Däremot tror 

vi att det kan behövas ytterligare vägledning om hur olika 

anläggningstyper ska prioriteras vid målkonflikter om 

exempelvis placering än hänvisning till de övergripande 

strategierna och det idrottspolitiska programmet. Vi delar 

också kontorets efterlysning av resonemang om var 

investerade medel gör störst effekt i relation till de uppsatta 

målen. 

 

En grundläggande synpunkt från oss är att för långsiktiga 

lokalbehov är det mest ekonomiskt fördelaktigt att äga 

lokalerna, vilket innebär att samhällsfastigheter såsom 

exempelvis idrottsanläggningar för breda idrotter i huvudsak 

ska byggas och ägas av staden. Under mandatperioden har 

lokalfrågorna tyvärr i stort hanterats på motsatt sätt, trots att 

majoriteten inte har kunnat visa att deras komplexa och icke 

transparenta samverkansprojekt med näringslivet kommer att 

bli lönsamma för staden sett ur ett livscykelperspektiv. 

 

I strategin resoneras kring vilka idrotter som staden ska 

försörja med anläggningar utifrån bland annat olika idrotters 

skiftande kommersiella potential och risken för att trösklarna 

att utöva vissa idrotter höjs för resurssvaga grupper när 

lokaler tillhandahålls av privata aktörer. Ett sätt att främja 

mindre idrotters möjligheter att hyra lokaler till överkomliga 

hyror är att främja att källarvåningar i de allmännyttiga 

bostadsbolagens fastigheter upplåts för exempelvis dans och 

kampsport, vilket vi har föreslagit i ägardirektiven för 

bostadsbolagen.  

 

Det finns historiska förklaringar till hur lokalfrågan har 

hanterats för olika idrotter, men om staden ska vara trovärdig 

i ambitionen att upprätthålla jämlika förutsättningar för idrott 

krävs att staden agerar kompensatoriskt även i frågan om att 

uppföra anläggningar. Självklart kommer ändå delar av 

lokalbehovet behöva tillgodoses i andra lokaler än de som 

staden har, och då behöver stadens stöd vid behov tillgodoses 

genom föreningsstöd. 

 

Strategin betonar att tänkbara ersättningsytor i samband med 

exploatering inte enbart behöver analyseras utifrån 

möjligheten att ersätta funktionerna utan också utifrån 

konsekvenserna av en ny lokalisering exempelvis för en lokal 



 

 Exploateringsnämnden  
 

 Sida 4 (6) 

 

  

 

 

 
 

 

Fleminggatan 4 

Box 8311 

104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/exploateringskontoret 

förenings verksamhet. Dock vill vi framhålla att strategin 

tydligare ska klargöra att det ska säkerställas att full 

kompensation utgår till fastighetsnämnden vid behov av 

ersättningsinvesteringar. Under tidigare mandatperiod var 

principen att när idrottsyta togs i anspråk vid byggande av 

bostäder eller skolor skulle den ersättas. Tyvärr har avsteg 

gjorts från den principen under nuvarande mandatperiod 

vilket leder till idrottsytor löpande byggs bort utan att 

ersättningsytor presenteras. 

 

Vidare pekar strategin tydligt på vikten samverkan mellan 

stadens nämnder för att tillsammans kunna hantera både ett 

bedömt befintligt underskott av idrottshallar och en förväntad 

befolkningsökning. Vänsterpartiet anser att idrottsnämnden 

och fastighetsnämnden tillsammans med utbildningsnämnden 

och SISAB i större utsträckning bör samplanera idrottshallar 

för att tillgodose både skolans och föreningslivets verksamhet 

- istället för att som den grönblåa majoriteten avyttra 

värdefulla skolfastigheter. 

 

Idag har vi ett läge där för få investeringar och satsningar 

inom idrotten har lett till brist på idrottshallar och idrottsytor. 

Under det grönblå styret har investeringsvolymerna minskat, 

jämfört med föregående mandatperiod när den rödgrönrosa 

majoriteten gjorde en historisk uppryckning. Investeringarna 

fördubblades och vi började bygga ikapp lokalbristen. Riktade 

satsningar och ökat stöd till föreningar bidrog till att skapa 

möjligheter för alla att ta del av idrott och föreningsliv. 

Mellan 2014 och 2018 färdigställdes fyra fullstora 

idrottshallar, 19 nya konstgräsplaner samt att renoveringar 

genomfördes av ett antal sim- och idrottshallar.  

 

Den nuvarande utvecklingen kan inte tillåtas fortsätta, men 

med ett nytt progressivt styre i stadshuset och en ny och 

förbättrad strategi för idrottsanläggningar kommer vi att 

kunna få ett mer jämställt och jämlikt idrottande i Stockholm. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Johan Nilsson (M) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Johan 

Nilsson m.fl. (M), Peter Backlund (L), Hampus Rubaszkin (MP), 

Susanne Wicklund (C) Anders Göransson m.fl. (S) och Anders 

Edin (SD). 

 
Reservation 

Clara Lindblom m.fl. (V) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 
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Anders Göransson m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt 

följande: 

 

Vi välkomna denna strategi för idrottsanläggningar 2022-

2024. Strategin ger en övergripande kartläggning av 

underskottet på idrottsanläggningar som råder i staden. 

Strategin beskriver även tydligt ett läge där för få 

investeringar och satsningar inom idrotten lett till brist på 

idrottshallar och idrottsytor.  

 

Under föregående mandatperiod, när den rödgrönrosa 

majoriteten hade ansvaret för idrotten, gjordes en historisk 

uppryckning. Vi dubblerade investeringarna och började 

bygga ikapp lokalbristen. Vi gjorde riktade satsningar och 

ökade stödet till föreningar för att skapa möjligheter för alla 

att ta del av idrott och föreningsliv. Mellan 2014 och 2018 

färdigställdes fyra fullstora idrottshallar, 19 nya 

konstgräsplaner samt renoveringar genomfördes av ett antal 

av stadens sim- och idrottshallar. I en stad som växer ökar 

bristen på idrottsanläggningar. Bara för att för samma tillgång 

till idrottsanläggningar som Göteborg skulle vi behöva bygga 

24 fotbollsplaner, 45 stora idrottshallar, 10 ishallar och 3 

simhallar. Den grönblå majoriteten lägger alla ägg i samma 

korg och hävdar därför att marknaden ska bygga och drifta 

idrottsanläggningar. 

 

Investeringsvolymerna har under det grönblå styret minskat. 

Under den föregående majoriteten så lydde principen att när 

idrottsyta togs i anspråk vid byggande av bostäder eller skolor 

så skulle den ersättas. Tyvärr har avsteg gjorts från den 

principen vilket leder till idrottsytor byggs löpande bort utan 

att ersättningsytor presenteras, ett problem som även lyfts 

fram i strategin. Vidare pekar även strategin tydligt på vikten 

av att genom samverkan mellan stadens olika nämnder för att 

tillsammans kunna hantera både ett bedömt underskott av 

idrottshallar och en förväntad befolkningsökning. 

 

Vi anser också att samplanering och planering i tid är en 

klokare placering av skattebetalarnas pengar istället för att 

hoppas att anläggningsbristen ska lösas genom OPS-

lösningar.  

 

Om den här utvecklingen tillåts att fortsätta kommer staden 

inom kort ha en betydligt större brist på anläggningar och 

idrottsytor än tidigare trots alla investeringar som gjordes 

under förra mandatperioden. 
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 Vid protokollet 

 Kerstin Thörner 
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